
 נ.ש.    -1- 

 הקלטה ותמלול –"חבר" 

 עיריית רהט
 12/2024ישיבת מליאה מספר 

 , כ"ה בתמוז ה'תשפ"ד31/7/2024מליאה מן המניין מיום 
 

  ראש העיר -משתתפים ה"ה:        טלאל אלקרנאוי                     
 סגן ומ"מ רה"ע -ד"ר עאמר הזייל                                                       

 סגן רה"ע -יוסף אבו געפר                                                          
 המשנה לרה"ע -אחמד אלנסאסרה                                                    
 המשנה לרה"ע -מאג'ד אבו בלאל                                                       

 המשנה לרה"ע -מחמד אלקרנאוי                                                       
 המשנה לרה"ע -סלימאן אלעתאיקה                                                  
 המשנה לרה"ע -עו"ד ראיד אלעוברה                                                 
 המשנה לרה"ע -טייף                     רבחי אבו ל                                   
 חבר העירייה -מסאללם עמראני                                                      
 חבר העירייה -עו"ד סמי סהיבאן                                                     
 חבר העירייה -                  עדנאן זיאדנה                                          

                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
 סגן רה"ע -נעדרים ה"ה     :        חסן אלנסאסרה                     

 באבל -  המשנה לרה"ע -האשם אבו זאיד                                                       
 המשנה לרה"ע -ד"ר מאזן אבו סיאם                                                 

 חבר העירייה -אחמד אבו גראד                                                        
 התנצל חולה -  חבר העירייה -עו"ד באסם אבו עאבד                                              

 חבר העירייה -מוניר אלהוזייל                                                         
 חבר העירייה -סמיח אבו מדיע'ם                                                     

                                   
 יהסמנכ"ל העירי -נוכחים ה"ה     :        עלי אבו אלחסן                       

 יועמ"ש העירייה                                   -עו"ד שרון שטיין                                                       
 גזבר העירייה -ראיד אלקרינאוי                                                       
 מבקר העירייה                                   -                     עאמר אבו האני                                   
 דובר העירייה -מרזוק אלכתנאני                                                      
 מנהל תכנון אסטרטגי -אדם אלאפיניש                                                         

 מנהל לשכת רה"ע -אברהים אבו אלעסל                                                 
 עוזר רה"ע -סלים אלקרנאוי                                                        
                                  

                                                                                            
  הפרוטוקול ערוך באופן תכליתי, יש לציין שקיים תמלול לישיבה שנערך על

 .ידי "חבר תרגומים" כולל הקלטה
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 על סדר היום:
ג לפקודה  170בהתאם לסעיף  2022דיון מיוחד בדו"ח מבקר העירייה לשנת  .1

 .12לתוספת השלישית פרק  58וסעיף 

 רוטוקולפ
 

 , על סדר היום 12/2024חברים, אני פותח את הישיבה. מליאה  :יטלאל אלקרינאו

 170בתאם לסעיף  2022דיון מיוחד בדו"ח מבקר העירייה לשנת 

. )מצ"ב הדו"ח( 12לתוספת השלישית פרק  58ג' לפקודה וסעיף 

הדו"ח הגיע לכולכם, הכין אותו מבקר העירייה שנמצא כאן. 

העירייה לדו"ח. כי  ואנחנו נפתח את הדיון בסקירה של מבקר

  ישבה? ولاוועדת ביקורת עוד לא ישבה על זה,  -אין לנו בעצם

 לא ישבה.  :עאמר אבו האני

לא ישבה על ביקורת, אז מבקר העירייה יפתח את הדיון על  טלאל אלקרינאוי:

 הסעיף הזה, על הדו"ח הזה. 

  لا؟ ولا سبقونا، اللي الشباب أيام من هذا :عامر الهزيل

אז הדו"ח מתייחס ... הדו"ח ( جدًا منخفض صوت. ... )2022 :هاني وأب عامر

מתייחס ... לניהול התקציב השוטף, יוצא ... לעודפים ... 

מצלמות האבטחה שיש לעיר. נושא רישוי העסקים זה הנושא 

הרביעי, והנושא האחרון זה תהליך ... של העובד בעירייה, מיום 

. זה חמישה נושאים. קליטתו במערכת עד שהוא פורש לפנסיה

אני אציג לכם את הנושאים העיקריים, כי לא אאריך בדיון. אז 

הנושא הראשון זה ניהול התקציב השוטף, בנושא הזה בדקנו את 

אם קיימת אצלנו תוכנית אסטרטגית שעל בסיסה היה לנו ...  –

... התקציב השנתי. בדקנו את התהליך של גביית ... הרגיל, ו

אופן גיבוש הצעת תקציב לעירייה, תהליך השונים לגיבוש, ו

אישור התקציב הן במליאה, והן במשרד הפנים. בדקנו גם את 

תהליך ... במהלך השנה הן בהנהלת חשבונות, לרבות ... עם 

האגפים השונים. במעקב שוטף שמבצעת, או לא מבצעת העירייה 

בנושא התקציב, הן ברמת האגפים, והן ברמת העירייה. וכמובן 
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א האחרון גם שהודגש גם זה נושא שינויים בסעיפי הנוש

התקציב, לרבות הגורמים הנדרשים לאשר שינויים בסעיפי 

התקציב. והגדלות סעיפים, העברה בין סעיפים, אי ניצול ... אני 

אגיד לכם הנושאים העיקריים, ונעבור לנושא הבא. אז בנושא 

להגיד  כמובן כל אחד מהדו"חות האלה, לא רציך -תהליך גיבוש

את זה, אבל זה מובן מאליו, הוא הובא למחלקה הרלוונטית, 

לכל המבוקרים, כולם היו מעורבים בתהליך הביקורת. לא תמיד 

קיבלנו התייחסות בסוף הביקורת, אבל כולם היו מעורבים 

בהליכי הביקורת. זאת אומרת כל מבוקר מודע למה שכתוב 

ד שכל הצעות אני לא ... אתכם להגי –בדו"ח. אז ככה, מה 

התקציב שאנחנו מכינים הם מאושרים אחרי המועד הקבוע 

בחוק, אחרי הראשון לנובמבר, החוק מחייב אותנו, העלאת 

ראשון  םורה להעלות לאישור המועצה עד ליותקציב אמ

לנובמבר. לרוב אנחנו לא עומדים בזה, כמעט אף פעם לא 

 עומדים בזה. 

 ריית רהט. זה נעשה פעם אחת בעי עלי אבו אלחסן:

 כן.  עאמר אבו האני:

 פעם אחת ויחידה.  עלי אבו אלחסן:

 מאז שהוקמה העירייה.  ראיד אלקרינאוי:

 כן.  עאמר אבו האני:

שאושר, וקיבלנו על זה מכתב מדודו כהן, היה מנהל ממונה על  עלי אבו אלחסן:

 המחוז, "לכו תלמדו מרהט, מאשרים תקציב בחודש אוקטובר". 

 פעם אחת.  וי:ראיד אלקרינא

  الرئيس؟ كان مين :عامر الهزيل

אף פעם לא נעשתה הדרכה מסודרת למנהלי האגפים, איך לבנות  :هاني أبو عامر

את התקציב של האגף שלהם. לא קיים גם תיעוד לכל התהליך 

 שנעשה עד לגיבוש הצעת תקציב. זאת אומרת הדברים לא

בר בדרך מתועדים כמו שצריך, זאת אומרת מגיע מכתב מהגז
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כלל מה להכין, ואז אחר כך אין שום תיעוד איך הדברים 

 מתנהלים. 

 אז הוא מכין במקומם.  :عامر الهزيل

 לא, לא, לא, אני אגיד אחרי שהוא יסיים.  ראיד אלקרינאוי:

 ... אני מציע שלא לקיים עכשיו דיון, כי זה  עאמר אבו האני:

הביקורת, ויש לי הרבה מה  חבל שלא התקיים דיון בוועדת ראיד אלקרינאוי:

להגיד על הדבר הזה. הכל מתועד, לא ישבו איתי, ואני חולק על 

 הדברים שקורים שם. 

 ايش يعني ،2022דו"ח  هذا هالحين بعدين يحكي، الزلمه خليטוב, בוא,  טלאל אלקרינאוי:

 فيه؟ نساوي... 

 יר. בכין רק תצה انا ماאבל צריך לדייק את הדברים.  :القريناوي رائد

זה לא המקום ראיד, לקיים דיון במועצה. זה דיון של חברי  :هاني أبو عامر

המועצה. אוקי? הצעת טיוטת תקציב המובאת לאישור מסודות 

 -העירייה מוצגת כרשימה ארוכה של ... תקציב

  الثالثة؟ ولا الثانية النقطة في نقطة؟ أي :عامر الهزيل

 יקריים. אני מציג לכם ממצאים ע :هاني أبو عامر

  نقطة؟ أي ثلاثة؟ ولا اثنين قولنا بس :عامر الهزيل

 -אני מקריא מהתקציב :هاني أبو عامر

  ؟4 ولا ،3 ولا ،2 نقطة بسכן.  :عامر الهزيل

 חמש.  :هاني أبو عامر

  אאה, חמש אחי? :عامر الهزيل

הצעת טיוטת תקציב המובאת לאישור מוסדות העירייה,  עאמר אבו האני:

ימה ארוכה של סעיפי תקציב ללא הפרדה בין המוצגת ברש

הכנסות להוצאות, בין הוצאות לפי אגפים ומחלקות, וללא 

 ם או ... הוצאות לפי נושאים. סיכו

 אין דבר כזה.  ראיד אלקרינאוי:

 לא נכון.  :יוסף אבו געפר

 זה לא נכון.  ראיד אלקרינאוי:
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 זה כן נכון.  עאמר אבו האני:

 . فيه مكتوب شي وكل مبين، תקציב  الן, לא נכו :יוסף אבו געפר

 תראה לי.  :هاني أبو عامر

 לא ישבת איתי, לא בדקת.  ראיד אלקרינאוי:

אין סיכום, אתה תראה כותרות. אתה לא תראה סיכום ביניים,  עאמר אבו האני:

אם אתה מסיים, תפתחו, תקרא, כנראה אתם לא יודעים מה 

 אתם מגישים. 

 א. לא, ל ראיד אלקרינאוי:

 انا انت؟ علامك زلمه، يا سطر سطر بنقراه احنا מה זאת אומרת?  :יוסף אבו געפר

אני לא רואה,  هذه؟ السنة زي فاتت، اللي السنين فيהוגש  اللي عالأقل

 לא נכון. 

אתה רואה לגבי הנוספים של כל מחלקה, אבל אין  هذه السنةגם  עאמר אבו האני:

אין סיכום ביניים לכל אגף  לך, אני אומר לך משהו שהוא מדויק.

 ואגף. תראה את זה. 

 אין הפרדה, זה אגף החינוך, זה הנדסה, אין, אין את זה, אין.  :عامر الهزيل

  אין, האגפים, מה זאת אומרת? עאמר אבו האני:

הוא לא מדבר על חינוך והנדסה, הוא מדבר על אגף. דוגמה,  טלאל אלקרינאוי:

אלף שקל עוזרות  100, סה"כ יש דוגמה, אתה לוקח עוזרות גננות

 אלף שקל, כל סעיף זה בנפרד.  200גננות. כשאתה לוקח מורים 

אני חושב קלטתי, עאמר מדבר ככה, וזה  -אבל לא, אני חושב :عامر الهزيل

 באמת יש קושי בזה. 

 זה לא נותן להם בקרה ...  עאמר אבו האני:

ה, שפ"ע, חינוך ומפרט בהצעת התקציב אתה לא מחלק נגד הנדס :عامر الهزيل

 את זה. 

 לא, זה מחולק, זה מחולק. זה מחולק אבל אין סיכומים.  ראיד אלקרינאוי:

 ...  زلمه يا :عامر الهزيل

 אין סיכומים, אין סיכומים, הוא צודק.  :القريناوي رائد

 הוא צודק. מה? טוב שיש ביקורת.  اه، :عامر الهزيل
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 שנה? 20רמט שלפני אתם רוצים לפי הפו ראיד אלקרינאוי:

וועדת כספים אפשר לשנות הכל, אין קדוש. וועדת הכספים  עאמר אבו האני:

רק בארבע  2022, 2021רואה את הכספים שלה נכחו בשנת 

ישיבות נכחו מרבית החברים. זאת אומרת רוב הישיבות נוכחים 

 מעט, פחות מחצי מהחברים בישיבה. 

 . خيا ودموج اللي هذا. اليوم مثل :عامر الهزيل

 אני מדבר על השנים שאני ביקרתי.  ،2022 -2021 :هاني أبو عامر

 גם היום.  :عامر الهزيل

וועדת כספים לא מתקיים דיון מעמיק בתקציב העירייה, מה  עאמר אבו האינ:

שקורה שאנחנו שולחים את התקציב לכלל חברי העירייה, ובין 

מתקיים דיון לבין, בין המועד ששולחים בו לבין קיום המועצה 

הדיון של הוועדה הוא לא של הוועדת כספים. זאת אומרת 

מהותי, הוא רק טכני, ואף פעם לא עשו שינויים שיהיו על 

התקציב שנשלח לבעלי התקציב. וזה לא נכון, מועצת הכספים 

אמורה להעניק את התקציב... ואמורה לדון לפני ששולחים את 

לל שיהיה לה דעה התקציב לחברי המועצה, בשביל שתהיה בכ

 מייעצת, דעה מייעצת. 

 אבל הטיוטה מוכנת עם כל סגן בנפרד.  ראיד אלקרינאוי:

 רגע, רגע. תקשיב, תקשיב, תקשיב.  :عامر الهزيل

 כן.  ראיד אלקרינאוי:

אני רוצה להדגיש את מה שאומר עאמר, עאמר אומר וועדת  :عامر الهزيل

ו. אלא להיות הכספים לא צריכה לקבל תוצר מוגמר ולדון ב

 שותפה בהכנה?

 לא, לא.  ראיד אלקרינאוי:

 היא צריכה לדון בו, לדון.  טלאל אלקרינאוי:

 היא רק צריכה לדון, ולא צריכה לקבל החלטות.  ראיד אלקרינאוי:

 לדון, כן, כן.  :יוסף אבו געפר

 לפני שיגיע לישיבת האישור? :עאמר אלהוזייל
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 . بصير اللي هذا ما 

 חברים.  ال لباقيיעבור  ما قبل يعني النا،יעברו  ما قبل قصدك :رائد العبره

 ימים, לא לפני. זה טכני.  10-זה קורה ב עאמר אבו האני:

 נכון.  :יוסף אבו געפר

 זאת אומרת הם לא יכולים לשנות.  עאמר אבו האני:

 נכון.  :יוסף אבו געפר

 הם לא יכולים לשנות.  עאמר אבו האני:

 . صادق انتן, נכו :יוסף אבו געפר

יום  20יום,  20ידונו, ישיבת וועדת כספים צריכה להתכנס  يعني :القريناوي طلال

 ימים ...  10לפני ישיבת המליאה, כדי שישארו 

 ...  شي اوהערות  في اذا :יוסף אבו געפר

 שיהיה לו זמן לתקן.  :هاني أبو عامر

 . 100% صادق انك والله :عامر الهزيل

 . اه قصُد هذا صح، صح، 

. לפעמים מביאים את ישיבת וועדת 100%בזה אתה צודק  

 ימים  לפני המליאה.  3הכספים 

 או שעתיים לפני המליאה.  ראיד אלקרינאוי:

 או שעתיים לפני המליאה.  :عامر الهزيل

 מליאה.  ال قبلמודפס  بكون ماוועדת כספים  تبعפרוטוקול  أصلا :صهيبان أبو سامي

 כל הכבוד. עאמר  :عامر الهزيل

. זאת אומרת 2023אושר באיחור רב, רק במרץ  2022תקציב  עאמר אבו האני:

 חודשים.  3-תקציבים התחילה ב 6אחרי 

 – القانون في صح. الهذا تبع للتوقيت بالنسبة ملاحظة أقولك بدي انا بس :يوسف أبو جعفر

 . 2019גם תקציב  שרון שטיין:

אני אגיד לך משהו  بسלנובמבר.  1ובר על לא, רק בחוק נכון מד :يوسف أبو جعفر

לא ידעה שהיא עצמה לא  هذاחוק  ال كتبت لما إسرائيل دولة حتى

כרשות אין לך מידע מלא  انت انهתאשר תקציבים, והרבה פעמים 

 בשביל להכין תקציב. 
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 יש חוק סביר, לא נכון. לא נכון.  שרון שטיין:

 אז זה נכון שכתוב.  :יוסף אבו געפר

 -לא, שוב פעם טיין:שרון ש

 לדצמבר, ולא זה.  31לכן החוק היום המחייב הוא  :יוסף אבו געפר

 -זה מה ש שרון שטיין:

 לקות ...  في اذاתקין.  انكמחייב כאילו  :יוסף אבו געפר

העירייה מיד כשמאשרים תקציב העירייה, הוא מוזן למערת  עאמר אבו האני:

 יב. המנטרו לפני שמשרד הפנים מאשר את התקצ

 עאמר בהמלצות שלך? 3אתה יכול להתייחס לנקודה  :עאמר אלהוזייל

 ?3 עאמר אבו האני: 

 שלוש.  :עאמר אלהוזייל

 ? מה היה בשלוש?3איפה  עאמר אבו האני:

 נו, בבקשה.  :עאמר אלהוזייל

 -לא, לא. שלוש היה עאמר אבו האני:

 -הוא לא קורא לך מזה. הוא יש לו טלאל אלקרינאוי:

נמסר לנו כי במקרים מהם מועלית פניה ממנהלי האגפים  ثلاثة، :هزيلعامر ال

במחלקות, אז הגזבר מעביר להם גיליון אקסל עם פירוט סעיפי 

התקציב וביצוע השנה הנוכחית, על מנת שימלאו את 

דרישותיהם לשנה העוקבת. יחד עם זאת הנתונים אינם 

עבר מועברים באופן קבוע ולכל המנהלים כחלק מהמכתב המו

 אליהם. 

 -אני אומר כאן עאמר אבו האני:

 .أخوي ياשניה  :عامر الهزيل

 הגזבר צריך במקום שיפנו אליו,  :هاني أبو عامر

 "נמסר לנו".  :عامر الهزيل

אלא בצורה יזומה, ישלח להם ביחד עם המכתב, זה מה  עאמר אבו האני:

שביצעתם בשנה הקודמת. אנא תכינו הצעה לשנה הקרובה. זה 

 שאני אמרתי. מה 
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עכשיו אני רוצה באמת לחדד מה שאתה אומר, ברשותך, אני  :عامر الهزيل

רוצה לחדד את מה שאומר עאמר, זה חלק מהבעיה. אני חושב 

שהגיע הזמן שמנהלי המחלקות לא רק יקבלו את הטיוטה של 

 התקציב, אלא פשוט מאוד יקבלו אתה רבעון של כל רבעון. 

 הביצוע.  

מול ביצוע, וזה לא נעשה, זה אחד. זה לא נעשה,  הביצוע, תכנון 

זה אחד. שנית: גם התב"רים של כל אגף ואגף, צריך פשוט מאוד 

מנהלי המחלקות ידעו, לא יעלה על הדעת שהגענו עכשיו, פשוט ש

מאוד כששאלנו עת התב"רים כמעט כל אגף החינוך לא יודע מה 

ם לא זה תב"רים, מלבד אחד: קוסאי. מנהלי המחלקות עצמ

יודעים כלום על זה, ולכן מה שאומר עאמר זה קריטי וצריך 

  לתקן אותו. נכון?

 לא, זה לא מדויק.  ראיד אלקרינאוי:

  ... הם מגישים את הבקשות לתב"ר? שרון שטיין:

תקשיב, אני לא אומר את זה בכדי  -אני לא אומר את זה :עאמר אלהוזייל

 שתתגונן. 

אם אתה אמרת אז אני חייב להגיד לך שזה לא  לא. –לא  -לא ראיד אלקרינאוי:

 -נכון. הייתה לנו תוכנית

 לא, זה המבקר אומר, לא אני.  :عامر الهزيل

 גם לא נכון מה שהוא אומר.  ראיד אלקרינאוי:

 לא מדויק.  שרון שטיין:

הייתה לנו תוכנית ארגונית, בכל מחלקה יש רפרנט שהרפרנט  ראיד אלקרינאוי:

ב"רים באופן שוטף, וגם חודשי, וגם רבעוני. הזה עוקב אחרי הת

ומתקיימת ישיבה על תב"רים בכל מחלקה, תשאל את האנשים 

 שיושבים פה. 

 כן, כן. לא, אני חייב להגיד. זה לא נכון, גם בשוטף.  

 הוא התייחס לתב"רים.  :עאמר אלהוזייל

 הוא התייחס לתב"רים.  ראיד אלקרינאוי:
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 ב. וגם שוטף אג :עאמר אלהוזייל

 אני אומר לך שכן.  ראיד אלקרינאוי:

 גם שוטף.  :עאמר אלהוזייל

 זה לא נכון, הדו"ח הזה לקוי כולו.  ראיד אלקרינאוי:

הייתה עם זה בעיה.  2021 -לא ראיד, בוא נסכם. זה נכון שאולי ב שרון שטיין:

 -אבל ברגע ... היו ישיבות תב"רים

 כן, מסודרות.  ראיד אלקרינאוי:

 כלליות מסודרות.  :שרון שטיין

 גם כל מחלקה בנפרד. ראיד אלקרינאוי:

 חברים, עאמר מתייחס לשוטף.  טלאל אלקרינאוי:

בסדר, אז אותו דבר אתה יכול להגיד על ישיבת פרויקטים,  שרון שטיין:

 שנקבע באופן שוטף אחרי ביצוע התקציב. 

 זה שונה, זה שכר. זה לא זה, זה שכר.  ראיד אלקרינאוי:

 כבר היה.  2022.  2022, 2021לא, אבל אתה מדבר על  טיין:שרון ש

 מאז שהגענו הייתה ישיבת פרויקטים אחת? :עאמר אלהוזייל

 לא, לא.  שרון שטיין:

 אז מה אתם מקשקשים כאן? :עאמר אלהוזייל

  احنا؟ منا بدك ايش. تبعاتك...  عندكמחלקה  الאתה,  :יוסף אבו געפר

  وهندستان؟ بستانחינוך  و...  هي ليه 

  فيهن؟ بدي ايشחינוך  ال تبعاتתב"רים  الתקשיב, תקשיב,  

חברים, חברים, רק רגע, רק רגע, רק רגע. בואו לא נעשה בלגן.  :القريناوي طلال

קודם כל היו ישיבות  –זה לא שייך לעניין. פרויקטים שנעשה 

מטה מול מטה, יש תב"רים פתוח שאני יוזם ישיבות פרויקטים, 

איזום ישיבות פרויקטים אני אזמין את כולם. בינתיים וכשאני 

כל אחד יודע מה יש לו בתיק שלו ויושב לבד, הוא עוקב אחרי 

התב"רים שלו. אתה יודע מה יש תב"רים, עאמר יודע מה יש 

סודות  في ماתב"רים, חסן. כל אחד יודע מה התב"רים שיש, 

 גרעיניים. 
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שצריך פשוט מאוד לאגד את כולנו אבל בכל זאת, את רואה  :עאמר אלהוזייל

 ולהכריז על מדינה אחת שנקראת רהט, ולא חינוך ולא הנדסה. 

בינתיים כדי שלא תגידו שהוא מפריע לו בעבודה אני נותן לכם  טלאל אלקרינאוי:

 בינתיים הזדמנות תעבדו. 

 )צוחקים, מדברים ביחד(

 ... מעקב אחר ...  עאמר אבו האני:

 עליך אבל אני לא רוצה. ...  :محمد القريناوي

 . تفضل :هاني أبو عامر

 אתה מדבר על תקציב... )קול חלש מאוד(.  :محمد القريناوي

  قال؟ ايش عامر قال؟ ايش 

 (. جدًا منخفض صوت واضح، غير... ) 

לנוף יפו, יאכל דגים שם, ואחר כך ספינה. הייתי מציע לעשות ...  :מחמד אלקרינאוי

ולהאיר את השטחים, אבל לא עושים יום, ככה יכולים להבין 

 את זה והולכים ליפו ורושמים ... עבודה על חשבון ... 

 הוא התייחס אליהם.  

 انت ولاפרוטוקול ימי עיון?   ال في مكتوب هو. جابه مين أدري ما والله :القريناوي طلال

  راسك؟ من جبته

 ... غيروا بقول هو :محمد القريناوي

  ימי עיון לתקציב. ساوي 

לא, לא, הוא מדבר ואני הכנתי את זה. הכנתי את זה בסעיף  

 החמישי, אל תחשוב שאני, אני לא חולם. 

 לא, חס וחלילה, אני לא אמרתי.  טלאל אלקרינאוי:

אני לא חולם,  اني بتفكروا عامر والدكتور انت اذاאני לא חולם,  :محمد القريناوي

 חולם. אני ערני ואני יודע מה אני אומר. 

 לא, אני לא אמרתי.  אל אלקרינאוי:טל

 في وتركب فخفخةלכן שני האלמנטים חשובים. ימי גיבוש, ללכת  :محمد القريناوي

 פארש.  كلامזה  ويافا السفينة

 הוא לא אמר גיבוש, אמר הדרכה.  
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 כן, אז הוא אומר ימי עיון,  ראיד אלקרינאוי:

 . ربحي يا صادق سلامة أبو :القريناوي طلال

 בעברית אתה ... בעברית אתה ...  أنور، أبو أنور، أبو أنور، أبو :متحدث

 (, צועקים)מדברים ביחד

 علامكو؟ انتو. صلوا النبي، على صلوا! اسمعوا! جماعة يا هالو! بس! بس :القريناوي طلال

  -جماعة يا. مزحة من

 (معًا يتحدثون)

 النبي، على صلوا جماعة يا. وربحي سلامة أبو سلامة، وأبو ربحي يا :القريناوي طلال

 . اسمعوا

 . بترجاك بترجاك، :سلامة أبو

 -مزحة من مزحة، من انت سلامة، أبو يا :اقريناوي طلال

 .نار مولع...  :سلامة أبو

  جدية؟ ساويتوها مزحة من :القريناوي طلال

 ...  انا لا، لا، :سلامة أبو

  علامكو؟ دعوة، فش بنضحك، :القريناوي طلال

 . هنيا خضرة سوق في مش احنا. اسمع اسمع، اسمع، اسمع، سمع،ا :سلامة أبو

 -ةجماع يا :القريناوي طلال

 . الفاضي الكلام من هالحين خلونا هالحين، خلونا :سلامة أبو

 (. يضحك... ) عندنا ما العنف 

אני מדבר על שני מושגים, מושג אחד הוא לתת הרצאות ולהאיר  

ין ולהאיר את עיניהם. או את עיניהם של העובדים, על מנת להב

אביב, לים  -ימי גיבוש שיוצאים מהמחלקות, יוצאים ליפו, לתל

המלח, אוכלים ולא עושים שוב דבר, ורשום יום עבודה על חשבון 

ה... שני דברים שונים. הייתי בוחר בסעיף הראשון שיהיה ימי 

 עיון לעובדים, למנהלי המחלקות, תודה רבה. 

 . بعده الليסעיף  للעאמר, תעבור תודה.  טלאל אלקרינאוי:

שמגישים כל שלושה חודשים על  רבעוניים الדו"חות  الלגבי  :هاني أبو عامر

ביצוע התקציב, הדו"חות האלה לא מגיעים כולם לדיון במועצה, 
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וגם לא מועברים בכלל לוועדת לענייני ביקורת. זה חובה להעביר 

 אותם לוועדה לענייני ביקורת. 

 הדו"חות הרבעוניים מגישים אותם בשוטף.  וי:ראיד אלקרינא

 לא, וגם של התאגידים לא מובאים.  שרון שטיין:

 כן, כן.  עאמר אבו האני:

 חכ"ל, עמותה, מתנ"ס רהט.  שרון שטיין:

 מתנ"ס קהילתי.  

 כן, תאגיד מי רהט.  

א בדו"ח הרבעוני, הוא בצורה שהוא בו נערך, הוא ריכוז של ... הו עאמר אבו האני:

איפה יש  לא מאפשר לכל מי שרוצה לעקוב מה, איפה חרגנו?

הוא לא מאפשר זאת. אני מציע  עודפים? איפה עדיין אין ביצוע?

גם להגיש לחברי המועצה גם פירוט מה נעשה גם בנוסף לזה 

 ברבעון הזה מבחינת הסעיפים, ולא רק הריכוז הזה שמחייב ... 

ר על הנקודה החשובה הזו בבקשה. תחזו شوي، غبت انا عامر، :عامر الهزيل

 . استنى

דו"חות רבעוניים יש להגישה לוועדת הביקורת. אני מציע גם  :هاني أبو عامر

שהדו"חות, הדו"חות האלה הרבעוניים כשמגישים הרי הם 

 ריכוז, 

 רבעוני אתה הזכרת את ... של החברה הכלכלית, המתנ"ס.  :عامر الهزيل

על העירייה. אני אמרתי בנוסף לזה גם  לא, זה שהוא מדבר שרון שטיין:

התאגידים היו צריכים להביא את הדו"חות שלהם, ואנחנו לא 

 מחייבים אותם. 

 צריך להגיש למליאה? :عامر الهزيل

 ...  שרון שטיין:

חושב באמת חברי מועצת העיר, לא משנה, הגזברות, כולם.  انا :احمد النصاصره

היא לא רואה אף אחד.  هالحالאני רואה חברה כלכלית אימפריה 

 لحاله،לא רואה אף אחד, תאגיד מי רהט אימפריה  لحالهמתנ"ס  ال

 مشכחברי מועצת העיר  احناחושב לפחות  اناלא רואה אף אחד. 
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לפחות, לפחות פעם בחודש אנחנו צריכים להבין מה  .طراطير

 يقوله قادر أحد ما واللهמתנ"ס  الרואה  انا. هذه البلدية فيמתרחש 

מי  و الخير، مسا يقوله قادر واحد ماחברה כלכלית  وال الخير، باحص

 يعني, 40%גביה  في انهידעתי  اليوم يعني. عنه داري واحد ما واللهרהט 

כלכלית אף אחד לא  الחברה  والגביה. % 40 -ع يسمخنا غير... 

מחבואים? ... חברה  ولا...  بنشتغل احناרואה כלום, מה זה? 

 כלכלית ... 

 תאגיד מאוד נכונה.  الלגבי  تبعتكהערה  الקודם כל  מר אבו האני:עא

 תאגיד.  الמתנ"ס,  الמקובל עליי, לא רק התאגיד,  انا :احمد النصاصره

 במיוחד התאגיד.  עאמר אבו האני:

 החברה הכלכלית.  

 اليوم احنا انهחושב  انا تصير، وودها واحدة حاجة أقول ودي انا عفكرة 

 بيعرف ما والثاني معه، الملف معاه حاط واحد كل بلدية، كأعضاء بنشتغل

 انا. ايش تقوله عارف انت ما الشارع، في واحد بيسألك حتى. حاجة ولا

ימי גיבוש, ימי עיון. צריכים גם  بقول لماצדק  سلامة أبو انه بفكر

 عقاب نساويها الجلسة، آخر في نيجي ما محلאנחנו לשבת ביחד, יום 

...  ودو بس واحد وكل عالثاني، بزعق واحد وكل دايخ، دواح وكل النهار،

 אנחנו גם צריכים לדעת, וזכותנו לדעת.  واحدة، حاجة بقول انا

השיחה שאני עשיתי לכם גם בוועדה המקומית וגם בוועדת  שרון שטיין:

  מכרזים, כמה חברים באו? כמה חברי מועצה הגיעו?

 -מי שלא מגיע, מי שלא מגיע :احمد النصاصره

 פעמיים, פעמיים.  שרון שטיין:

 שרון, שרון, מי שלא מגיע אז הוא לא זכאי לקבל.  :ראיד אלעוברה

 בוא נמשיך, תמשיך. . عليك يرضى اللهטוב עאמר, תמשיך,  טלאל אלקרינאוי:

אני מאז שנכנסתי  احمد،לא, לא, לא, אני חייב להגיד משהו כאן.  :עאמר אלהוזייל

ולכם להשתתף בישיבות של החינוך. לתפקיד כאן, הזמנתי את כ

הקמתי אפילו, שניה, ואני גם מזמין אתכם, כולכם, לשבת, 

 להיכנס לכל ישיבה של החינוך.
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לא, הם לא דיברו על זה. הם דיברו כל שלושה חודשים, כל רבעון  עאמר אבו האני:

 צריך להעביר תקציבים. 

 400 – الמה עושים . عامل 400 فيמתנ"ס  ال البارح بعرف انا زلمه يا :احمد النصاصره

 فيכחבר מועצת העיר אני יכול לתת תשובה לאף בן אדם  عامل؟

 عامل؟ 400 بساوي ايشתשובה.  اعطيه بقدر ما...  لو حتى هذه، الدولة

 מתנ"ס? ال فيמה הם עושים 

 אגב, אגב,  עאמר אבו האני:

 . يخليك الله שניה,  :احمد النصاصره

 ב של המתנ"ס, גם תקצי :هاني أبو عامر

 לא, שניה.  :احمد النصاصره

רק שניה, ... ממה שאתה אומר. צריך להביא את התקציב של  עאמר אבו האני:

 מוצעה.  بالהמתנ"ס לדיון 

 . غادיכול להיות יש אנשים ...  انا...  بعرف ما انا عامل، 400 :احمد النصاصره

 (معًا يتكلمون)

 חד משמעית כן.  :احمد النصاصره

הוא צריך לדעת, הוא צריך לדעת. משמעית, אני צריך לדעת. חד  

 ידע, שלא ידע.  ودو ما واللي

 אגב, אני רוצה להגיד משהו.  

 אתה יודע למה מתנ"ס אחד ולא שלושה מתנ"סים עובדים? עאמר אבו האני:

 בסדר, זה משהו אחר, אבל ...  

 ה. כי אנחנו מממנים, אנחנו לא יכולים לממן שלוש שרון שטיין:

 את הדברים.  חבר'ה תנו לי לסיים  עאמר אבו האני:

 תסיים, תסיים.  :عامر الهزيل

 תנו לו לסיים את הדברים. טלאל אלקרינאוי:

תקציב, ותוכנית העבודה אתר העירייה לא פרסם את הצעת ה עאמר אבו האני:

ש... התקציב. אנחנו צריכים להיות שקופים עם התושבים. זה 

 -צריך להיות באתר, כל התקציב, ולא רק לפרסם את התמצית

 איזה אתר? :عامر الهزيل
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 את התמצית של הדבר.  עאמר אבו האני:

אחת  فضيحةהאתר של העירייה  زلمه؟ ياעל איזה אתר אתה מדבר  :عامر الهزيل

 דולה. ג

 -אז אפשר. فضحية -فضيحة :هاني أبو عامر

 אני אמרתי גם לראש העיר.  :عامر الهزيل

העירייה הנוספת, העירייה הנוספת. אם אנחנו  -הוא -תהא עאמר אבו האני:

כשיהיה לך תראה עירייה  -מבינים אותו נכון, יש לך עירייה

 וירטואלית. את זה צריך לעשות מיידית. 

אני בכלל לא  هالنوع من وشغلاتתדמית  وماדמית  ال.. חוקי. . עלי אבו אלחסן:

 נוגע. 

 כן עאמר בבקשה.  טלאל אלקרינאוי:

 )מדברים ביחד(

 . عليك يرضى الله لخص بسתעבור לפרק,  טלאל אלקרינאוי:

 דקות, זה הכל.  25אבל אני לא ... אני תכנתתי  :هاني أبو عامر

 בסדר.  טלאל אלקרינאוי:

 -זה שניאבל אתה רואה לא נותנים לי. אז הנושא ה :עאמר אבו האני

 אתה פשוט מגרה אותנו. :عامر الهزيل

 מה? עאמר אבו האני:

 מאתגר אותנו.  :عامر الهزيل

אתם האנשים הכי חשובים בעולם. עכשיו הנושא השני ניהול  עאמר אבו האני:

 עודפים כספיים. 

 כשהיו.  ראיד אלקרינאוי:

 –אנחנו מדבר על כשהיו.  עאמר אבו האני:

 . سنين 4 قبل :القريناوي رائد

תקופה שבדקתי את הנושא הזה, מה זה עודפים כספיים?  على :ابوهاني عامر

עודפים כספיים זה כשיש לנו קרן לעבודות פיתוח ועודפים 

זמניים אחרים שיש לנו מעל לשנה, אז אנחנו יכולים על פי חוק 

עכשיו ההשקעות להשקיע אותם. להשקיע אותם בשוק ההון, 



 נ.ש.    -17- 

 הקלטה ותמלול –"חבר" 

צריכות להתנהל לפי ההנחיות של משרד הפנים, יש חוזר שקובע 

בדיוק איך משקיעים את הכסף הזה. ... בשביל זה וועדת 

השקעות, וועדת השקעות היא מנהלת את הדבר הזה. וועדת 

היא מלווה ביועץ, ויש לנו שתי חברות שהן מנהלות את השקעות 

דקתי, לצערי היום השתנו התיקים. זה היה, עכשיו בתקופה שב

 -הדברים, אבל בכל זאת אני רוצה להגיד כמה דברים

 . أخوي يا فلسنا :عامر الهزيل

 . فلسنا :القريناوي رائد

מיליון  15מיליון שקל.  20בזמנו כשבדקתי היה לנו בתיק הזה  :هاني أبو عامر

שהם היו ₪ מיליון  5-שקל היו קרנות עודפים, קרנות ביטוח, ו

זמניים. זה בשנה שבדקתי, אוקי? היה בתקופה של עודפים 

זה מה שנבדק. אנחנו, אני אגיד ... חשובים כי  2022 -,2021

בעלול להיווצר בעתיד העודף, וצריכים לראות איך אנחנו 

 מנהלים את זה נכון. 

 . الله شاء ان :القريناوي طلال

 . الله شاء ان :القريناوي رائد

קעות אסור לה להתכנס בפחות משלושה, נכון אז וועדת הש :هاني أبو عامر

לשלושה, אבל היו תקופות שהיא התכנסה בשניים, וחובה שיהיו 

הדבר השני: לא התקבלו החלטות, אלא בעיקר שלושה מינימום. 

סקירה בדיווח של תיק ההשקעות. זאת אומרת בוועדה הם 

בעצם רק סקרו ודיווחו ... לא קיבלו החלטות. ולא היה מתקיים 

 קב אחרי החלטות שבסוף, החלטות שיש לבצע. מע

 כי אין החלטות.  ראיד אלקרינאוי:

לא הועברו דיווחים תקופתיים ליו"ר וועדת הכספים ולראש  עאמר אבו האני:

העירייה. יש להגיש דו"ח תקופתי כל שלושה חודשים לראש 

הרשות ולוועדת הכספים, זה לא נעשה אף פעם, וזה חשוב לעתיד 

לגבי ך לדווח לוועדת הכספים ולראש הרשות. שיהיה, צרי

המדיניות, צריך לקבוע מדיניות השקעות, היא צריכה להיות 
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מאושרת בוועדת הכספים אחת לשנה. וזה לא נעשה, המדיניות 

המאושרת הינה על פי חוזר מנכ"ל. זאת אומרת יש לנו היום 

שהוא קובע בדיוק איך תהיה המדיניות,  2020חוזר שהוא משנת 

ך מובנה תיק ההשקעות. זאת אומרת והוא מנוהל נכון, ולפי אי

 המדיניות הזאת. 

 غير والله خلصت ما هذا كان خال؟ يا دقيقة 25 تحكي بدك خططت كيف :يوسف أبو جعفر

 . بكرا

 סעיף.  ال كل هاذסעיף,  ال كل هذا :ماجد أبو بلال

 אז תגידו לי מה אתם רוצים? זה דו"ח שנתי.  :هاني أبو عامر

 . قريناه. قريناه احناבסדר,  :يوسف أبو جعفر

 ואתם רוצים שהעירייה תשתפר, אתם רוצים שהעירייה תתפקד.  :هاني أبو عامر

 . خال يا قريناه بس اه، :יוסף אבו געפר

 אז בבקשה, אתם נבחרי ציבור, צריך שיהיה לכם את הסבלנות.  :هاني أبو عامر

 יש סבלנות.  :سلامه أبو

 . يخلص خليه حكي،ي خليه خلاص، 

 מימון השקעות.  :هاني أبو عامر

 . انت واحدסעיף  :יוסף אבו געפר

 -העירייה :هاني أبو عامر

 يونس، أبو اسمع :سلامه أبو

 .تفضل :هاني أبو عامر

 יש סבלנות, :سلامه أبو

 

מהעובדים לא יודעים איפה משקיעים את  90% -אבל כנראה ש 

 הקרנות שלהם. 

העירייה אינה  يموت؟ ما بعدילמדו, אז ילמדו. מתי ילמדו?  אז עאמר אבו האני:

מקבלת דיווחים חודשיים מממלאי התיקים, אלא כדיווח 

רבעוני. הם צריכים להגיש חודשי. ורק דוחות רבעוניים עם 

יתרות, זאת אומרת אין שם פירוט, רק יתרות. זה לא ניתן 
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נדל"ן לעשות בקרה על הדבר הזה. הייתה שם חשיפה גם לשוק ה

שזה היה מין סיכום מסוים בתיק ההשקעות. זאת  10%של עד 

אומרת הדבר האחרון בנושא הזה של וועדת ההשקעות, ... 

השקעות לא כוללת פענוח של הענפים והחשיפה של התיק לכל 

 ענף. 

 איך הם יכולים לעשות את זה? זה היועץ שלהם עושה את זה.  טלאל אלקרינאוי:

 עדכון הדו"חות. ...  ראיד אלקרינאוי:

 -במקרה אני מכיר את הסיפור הזה, אז يعنيזה היועץ שלהם.  טלאל אלקרינאוי:

 היועץ מעביר שני סוגים של דו"חות. דוח מצומצם, ודוח מפורט.  ראיד אלקרינאוי:

 זה הנושא הזה, אם יש שאלות.  עאמר אבו האני:

 הוא לא מסתכל על המפורט.  ראיד אלקרינאוי:

דקות כל  5דקות. אמרתי  5מגיע לנושא השלישי, אתם רואים  י:עאמר אבו האנ

 נושא. 

 . تفضلכן, כן עאמר,  :عامر الهزيل

 הנושא השלישי מצלמות אבטחה, וזה אמור לעניין אתכם.  :هاني أبو عامر

 ואו.  :عامر الهزيل

מקימים ומציבים מצלמות  2010 -מצלמות אבטחה, אנחנו מ עאמר אבו האני:

 שיים, במקומות ציבוריים למיניהם. בכבישים הרא

 עם מוקד עיוור.  :عامر الهزيل

 58 -מצלמות שהיו ב 283כן. עכשיו בתקופה שבדקנו היו בעיר  עאמר אבו האני:

אתרים, שהם רובים גנים ציבוריים, צמתים מרכזיים, אזורי 

תעשייה, בנייני העירייה. וזה היה בהתחלה במסגרת עיר ללא 

העיר ללא אלימות נהפך לרשות ובן זה אלימות, אחר כך כמ

לביטחון קהילתי. וברור מה המטרה מהמצלמות, אנחנו בדקנו 

את הצבה והתקנה של המצלמות ברחבי העיר, התייחסותה של 

מערך המצלמות, את התפעול של המצלמות והמוקד הרואה של 

ניהול מאגר המידע, וזה נקרא מאגר מידע, מערך אחד שלם, 

אני אגיד רק את הדברים  ילומים. מה מצאנו?ואופן השימוש בצ
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תפקיד התצפיתן אינו  –המרכזיים, לא היו במשמרת הלילה 

 מאויש, זה אומר שהיה, אז אני מאמין שזה עדיין ככה. 

 אבל הוא קיים ולא מאויש? :רבחי אבו לטייף

 לא מאויש, התצפיתן לא מאויש.  עאמר אבו האני:

 באיזה תאריך זה? באיזה תאריך זה? :רבחי אבו לטייף

 . 2022 في 

 . سنتين قبل ،2022 في :القريناوي رائد

 -עד 2020-אני בדקתי בתקופה מ :هاني أبو عامر

 אבל משרה של תצפיתן ישנה? :רבחי אבו לטייף

 לא, כיום אין.  ראיד אלקרינאוי:

 לא ... לא קיים.  :רבחי אבו לטייף

 )מדברים ביחד(

הוא לא מאויש, אבל הוא כבפועל, כאילו על תקן  ،سؤال بحكي انا :רבחי אבו לטייף

 תצפיתן שמקבל שכר? זה השאלה שלי. 

 כן, הם מקבלים שכר, בטח שכן.  טלאל אלקרינאוי:

 . للصبحמשמרת  12 -ال من بشتغل :רבחי אבו לטייף

 אין תצפיתן במשמרת הלילה, זה המשמעות לא מאויש. אין! עאמר אבו האני:

 א, בכלל לא עובד. לא, ל ראיד אלקרינאוי:

אין! יש מוקדן שהוא ממלא את התפקיד הזה. מוקדן של המוקד  עאמר אבו האני:

 העירוני, לא קשור למוקד הרואה. 

בפועל, יש איש שנקרא תצפיתן והוא לא  بس عليك، فاهم انا :רבחי אבו לטייף

 מתפקד?

 )מדברים ביחד(

 תפקיד, הוא לא מאויש.  في ما :רבחי אבו לטייף

 קיים. לא  

 אבל יש תקן.  סמי אבו סהיבאן:

 היום אין.  ראיד אלקרינאוי:

 יש תקן.  סמי אבו סהיבאן:
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 . موجود مش وهو يقُبض اه، يقبض :القريناوي طلال

העדר  علىדו"ח, מדבר  ال قريت اناהוא מדבר בדו"ח,  زلمه يا :יוסף אבו געפר

 . اسمه الشو في قاعد اللي هو מוקדן ال لأنهתצפיתן, 

 . بواجبه بقوم :בחי אבו לטייףר

 מוקדן, בדיוק.  ال اه، :יוסף אבו געפר

 . بواجبه بقوم...  עאמר אבו האני:

מוקד  في انهאתה אומר  عامر، ياדו"ח  ال في غاد بتكتب انت لا، :יוסף אבו געפר

 ال يكون انهאתה מבקש  وانه. 106 – الמוקד טלפוני  ال وفيרואה, 

דו"ח.  ال فيיד ביניהם. ככה אתה כותב ותפר يشوف، الليתצפיתן 

 .اه

 ברור. זה לא אותו דבר :هاني أبو عامر

 לא, אני אומר אתה כותב בדו"ח.  :יוסף אבו געפר

 המוקד שמקבל פניה רושם ...  עאמר אבו האני:

 בדיוק.  :יוסף אבו געפר

מלמצות ויודע מה לעשות. זאת אומרת  ال فيבן אדם רואה  עאמר אבו האני:

 ... יודע

 נכון, נכון.  :יוסף אבו געפר

 זה נפרד.  טלאל אלקרינאוי:

 . مزبوط اه،, נפרד, اه :יוסף אבו געפר

 . قريت مصاري، اه، 

 אתה מדבר על היום הראשון של בריאת העולם.  شي اول 

 אבל תן לי, אני עוד לא הגעתי לעיקר.  עאמר אבו האני:

 )מדברים ביחד(

 לא המהות. ... חבל, זה  עאמר אבו האני:

 . كمل طب :عامر الهزيل

 זאת המהות וזה העיקר.  :عامر الهزيل

אוקי, אנחנו בחמש השנים האחרונות, בחמש השנים האחרונות  עאמר אבו האני:

מיליון שקל במצלמות. כאשר רובן עדיין אינן  7השקענו מעל 
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בעירייה לא קיימים  كويس؟תקינות ולא נשעה בהם שימוש. 

ם נהלים פנימיים המסדירים את תפעול מערך נהלים. לא קיימי

אין תוכנית עבודה למערך המצלמות, המצלמות והמוקד הרואה. 

עוד משהו, הצלבה והתקנה. לא נערך תיעוד ו... של הדיון, של 

תכלית הראויה והנקודתית. הרי כל פעם שרוצים לעשות מצלמה 

מה הערך המוסף של אותה מסוף?   צריך לעשות דיון, למה?

מה פה ולא במקום אחר? לא מפורטות, מוצבות באתר ול

העירייה רשימת המצלמות המוצבות ברחבי העיר. כל הרשויות 

שיש להם מצלמות מפרסמות באתר של העירייה רשימה של כל 

המצלמות, את זה אנחנו לא עושים. יש לנו שלט בכל מקום שיש 

מצלמה, אבל השלט הזה מטעם הספק של המצלמה, ולא מטעם 

ירייה, זה צריך להיות מטעם העירייה. מה עוד? לא נערכים הע

מעקב ובקרה מסודרים אחר הטיפול בתקלות המדווחות ב... 

זאת אומרת אנחנו מדווחים ושוכחים, לא יודעים אם תיקנו או 

אף אחד לא עוקב. מרבית  לא תיקנו, מה עשו עם התקלה הזאת?

ות. זאת האתרים המושבתים טרם טופלו על ידי קבלן המצלמ

כל הזמן אומרים יש אומרת ... דיווחנו, אבל שום דבר לא טופל. 

למה לא עובדים? אז  עבירות, יש דברים, אבל לא מצולם, למה?

 אגב זו הייתה הסיבה למה היו הרבה רואים ולא תועדו.  -זה

 כי המוקד עיוור, לא רואה, הוא עיוור.  :عامر الهزيل

 לגמרי. הוא מוקד עיוור  ראיד אלקרינאוי:

 

 אז בבדיקה שלנו  למעלה ממחצית המצלמות לא היו תקינות...  עאמר אבו האני:

 . يشوف بصير يهودي هات :عامر الهزيل

אוקי, לא נערכו תוכניות צפייה במצלמות  -עוד לא קיים :هاني أبو عامر

ממוקדת, במצלמות ממוקדת ומסודרת אשר תפקידה להנחות 

צפות בהתאם לאירועים את התצפיתנים, ואילו מצלמות נ

קודמים, מודים מיוחדים, ידיעות מודיעיניות וכדומה. זאת 
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אומרת אנחנו רואים מה מתרחש בשטח, ובהתאם צריכים 

 להנחות את התצפיתנים איפה להתמקד, ואת זה לא נעשה. 

 . الألماني فكرة يعجبني :عامر الهزيل

 -אבל זה לא :هاني أبو عامر

 عليه،דווח  ب ما والله هاني أبو تشوفك لا عامر انا. الواقع مع تطبق... ال :عامر الهزيل

 . يشوف يهودي يجيب لازم هذا عشان. بصير اللي هذا

התצפיתנים משחזרים סרטונים באופן עצמאי, ושולחים אותם  :هاني أبو عامر

 בקבוצת ווצאפ של אגף בטחון. 

 לא רק, ולא רק.  שרון שטיין:

 ולא רק.  ראיד אלקרינאוי:

 זה פגיעה בפרטיות.  רון שטיין:ש

 לא קיים,  עאמר אבו האני:

בסדר עאמר, אבל כשמפרסמים דו"חות ... לתושבים מספרי  שרון שטיין:

 יחידות זהות. 

אני לא מאמין ככה, אני מאמין שאנחנו מסוגלים לטפל,  עאמר אבו האני:

 מסוגלים לסדר את עצמנו. יש לנו את כל הכוחות, אסור לנו ... 

 . عليك يرضى الله مشي، أخي، يا يلا :القريناوي لطلا

בסדר, אני רק אגיד לגבי היעילות, רק שני דברים לגבי יעילות  :هاني أبو عامر

דיווחים שנפתחו  6,283המערך. אני אגיד לכם ככה: מתוך 

 במוקד ... המערכת של המוקד העירוני, 

 . لحظة لحظة، :عامر الهزيل

עד  2021בין אוגוסט  דברים שנפתחו בשנה וחצי 6,000-מעל ל :هاني أبو عامر

אירועים נצפו על  71למוקד, מתוכם רק  פניות 6,283, 2023ינואר 

אחוז אחד! זאת אומרת כל  كويس؟ידי התצפיתנים. אחוז אחד! 

יכולים לצפות  30%אני לא מאמינים,  6,000-הדברים האלה, ה

, זה לא זאת אומרת לא צריכים בהם במצלמות לפחות. אוקי?

 עובד. 
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 أقول رح مش بدمك، اشوفك لو هاني أبو عامر انا قلُتلك. يشوفك لا والله :عامر الهزيل

 يهود بنجيب هيك منشان. مشاكل لي يصير ما منشان هاني أبو عامر عليك

 . في

 זה המצלמות.  :هاني أبو عامر

 . بعدها اللي :عامر الهزيل

 מה המסקנות? 

 , בואו נקרא, נאמץ את ההמלצות שלו, יש המלצות. יש המלצות טלאל אלקרינאוי:

עזוב אותו מלאמץ, לאמץ אימצנו הרבה בחיים. כששאלת את  :سلامه أبو

  ... מה התגובות? هذول ولاסגן ממונה,  ال ولاהאחראים 

 לא התקבלו.  עאמר אבו האני:

 על ההמלצות, לא על אי התגובה. שרון שטיין:

 

 -אנחנו כולנו עאמר אבו האני:

 )מדברים ביחד(

 

 רישוי עסקים.  :هاني أبو عامر

 בנו בניין חדש, אולי יעבוד.  שרון שטיין:

 )מדברים ביחד(

עשיתי דו"ח, ועכשיו זה דוח שני רישוי  2015-רישוי עסקים, ב עאמר אבו האני:

עסקים. זה גם מעקב, וגם ביקורת נוספת. כי הייתה רפורמה 

בחוק רישוי  2010 -ב בחוק רישוי עסקים. היה תיקון ראשון

. مرزوق. ואחר כך בא תיקון נוסף, 27עסקים, שזה נקרא תיקון 

. התיקון השני הוא יותר 34, שזה תיקון 2018-ובא תיקון נוסף ב

. 2010 -טכני, וניתן להתייחס לכל התהליך, היותר מהותי היה ב

עכשיו מה בדקנו? מיפוי העסקים והליך הרישוי, פיקוח ואכיפה, 

ישום הרפורמות של רישוי עסקים. קודם לגבי המבנה מבחינת י

הארגוני, לגבי המחלקה עצמה, המחלקה, מנהל המחלקה בעת 

קורס למנהלי רישוי עסקים. הפקח ביצוע הביקורת טרם עבר 
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סיים רק חלק מההכשרה, חלק א'. מחלקת רישוי עסקים היא 

בתת תקינה, היא נמצאת בתת תקינה ביחס להמלצה של מספר 

מספר ... לי של משרות. זאת אומרת יש, הרי קודם כל יש למינימ

עסקים ... רישוי. אנחנו נמצאים בתת  500-מחייבת ... מעל ל

... לרבות וועדת תקינה. העירייה לא מינתה וועדת רישוי עסקים 

סיכון,  עתירירי סיכון. יש אתרים שנקראים חריגים וועדה לעתי

אני ייחודית לדבר הזה. צריך להקים וועדה  -גם הוועדה צריכה

 -פשוט רוצה לחסוך מכם

 כן, תחסוך.  טלאל אלקרינאוי:

כן. מערכת ... .)רעשים בהקלטה( יש מערכת שנקראת מערכת ...  עאמר אבו האני:

שהיא מערכת ממוחשבת לרישוי עסקים. המערכת עדיין אינה 

מסוגלת לספק תמונת מצב אמיתית ומהימנה בדבר ... עסקים ... 

לא כל עסק הוא חייב רישיון. יש סוגי עסקים שנקראים רישוי. 

טעוני רישוי, רשות. ואת אלה אנחנו צריכים לטפל בהם. מנתוני 

מהעסקים טעוני הרישוי הקיימים  65% -המערכת עולה כי ל

 . 65%במערכת אין רישיון עסק בתוקף. 

 לא באחוזים. כמה כאילו רישיונות עסק? כמה זה מספרית? שרון שטיין:

 ?65%כמה זה ו

 אין לי את המספר.  עאמר אבו האני:

 חייב מספר.  שרון שטיין:

 ...  עאמר אבו האני:

  ?50 0מ 65%או   ?500 -מ 65%זה  שרון שטיין:

 מהמספר עסקים? סמי אבו סהיבאן:

 כן.  שרון שטיין:

 מאות, מאות, מאות.  עאמר אבו האני:

 ... במערכת הם טעוני ...  שרון שטיין:

 הרבה לא טעוני רישוי.  בו האני:עאמר א

 לא משנה עאמר.  טלאל אלקרינאוי:
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 . عربي فيهمמשרד ... מטפל  דובר:

 מלל לא ברור, רעשים בהקלטה()

תיאור העסקים טעוני הרישוי שאין להם רישיון הינו גבוה מאוד,  עאמר אבו האני:

ועומד בהתאם לדיווחי משרד הפנים. הרי אנחנו מגישים כל שנה 

, 46%הפנים דיווח, אלה שאין להם רישיון על פי הדיווח  למשרד

מכל העסקים  33%. 28שזה כפול מהממוצע הארצי. כפול, שם 

בעסקי המזון, סליחה,  –טעוני האישור אין להם רישיון. שזה 

מהם אין להם  33%עסקי המזון שזה קריטי וזה בריאות ציבור 

 עסק.  51רישיון. שזה 

  זה סך הכל? 51? או 33-זה ה 51 שרון שטיין:

 . أسكُت الله عليك سايق. زلمه يا يخلص خليه زلمه يا :القريناوي طلال

שאין להם. לגבי הליך הרישוי, לגבי העסקים עתירי סיכון,  51זה  :هاني أبو عامر

אתרי  74%. כלומר 12אתרי הסיכון יש רישיון, רק  43-מ 12

ה תחנות דלק הסיכון פועלים ללא רישיון עסק. עתירי סיכון ז

ודברים כאלה. עוד ... מרבית הבקשות ברישוי עסק מעוכבות 

עקב גורמי הפנים העירוניים, תכנון ובניה. רוב הדברים פה לא 

 זזים בגלל בעיות בירוקרטיה פנימית.

לא, זה ממש לא בירוקרטיה פנימית. זה אומר שהתושבים ביצעו  שרון שטיין:

מגרשים ובניינים שהם עבירות בניה. שהעסקים יושבים בתוך 

 בלי היתרים. ממש לא בירוקרטיה פנימית. 

כולם יודעים את הבעיה. גם הכבישים שאנחנו הפכנו אותם  סמי אבו סהיבאן:

 עסק. חזיתות מסחריות, המנהל מבקש אלף שקל על כל ל

למרות עסקים  -עכשיו על אף התמונה הזאת אין אכיפה, למרות עאמר אבו האני:

יון ללא רישיון בעסק, ... רישוי שאין להם רישיון רבים טעוני ריש

עסק בפועל מקיימים הליכים רק נגד שלושה בעלי עסק. עכשיו 

יש לנו המון עסקים ללא רישיון, והם חייבים רישיון ואנחנו לא 

 פועלים נגדם. זהו, זה לגבי רישיון עסק. 

  خلصته؟ هذا :القريناوي طلال
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 –זה הנושא האחרון, אני גם  זה רישוי עסקים. :هاني أبو عامر

 ...?תחנת דלק  كم قولي :متحدث

 .فيها حارة كل :متحدث

 عامر؟ يا الأخير الموضوع ايش :متحدث

 הנושא האחרון זה ...  :هاني أبو عامر

 אבל מה זה? דובר:

 עשר דקות.  עאמר אבו האני:

 ... בסדר,  דובר:

לום שכר, מה המבדק? אוקי, אז לגבי תהליך קבלת עובד ותש עאמר אבו האני:

מטרת הביקורת הייתה ל... את התהליכים המתקיימים בתחום 

גיוס עובדים וקבלתם לעבודה. תהליך תשלום השכר לעובדים, 

לרבות ... שכר ועד ציון יחסי עובד מעביד, לרבות עמידה 

 7/2020 -בהוראות החוק. וכל החוקים ... בדקנו את התקופה מ

, זה רק דוגמה, ואני רוצה 2021 . מה מצאנו? בסוף6/2021 -ל

מנהל  2021מהדוגמה ללמוד ... לכלל המקרים האחרים. בסוף 

כח אדם סיים את תפקידו, ובאותה נקודה זמן לא היה לו פתרון 

לתפקיד הזה, וזה נמשך כמעט שנתיים, עד שהיה לנו מנהל כח 

אדם. וזאת דוגמה שאנחנו לא נערכים מראש. זאת אומרת ברגע 

, יש תאריך מסוים לפרישת העובד לפנסיה צריך שאתה יודע

 6להתחיל בתהליך למשל ... להיערך מראש, להוציא את כל ה

חודשים לפני, בשביל להגיע לתקופה שיהיה חפיפה בין שני 

האנשים, ואז הוא יתחיל בדיוק ביום שאחרי שההוא מסיים. זה 

– 

  עכשיו יבוא ראיד ויגיד לך מי ישלם לחופף? דובר:

 לא משנה, אבל אתה לא יכול לפרסם מכרז רק אחרי שאחד עזב.  טיין:שרון ש

 ... אחרי, ואז אנחנו שנתיים ללא בעל תפקיד.   עאמר אבו האני:

 יבוא היועץ המשפטי יגיד אי אפשר לעשות ...  דובר:

 והיה לכם משפט.  טלאל אלקרינאוי:
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 כזה דבר. היועץ המשפטי לא אמר  שרון שטיין:

 היה לכם משפט.  :טלאל אלקרינאוי

 בסדר, אבל זה היה אחרי תקופת הדו"ח.  שרון שטיין:

 –שבכלל לא ענה לדרישות, אוקי? וזה היה  מולא ממלא מקום עאמר אבו האני:

לא עבר חוות דעת   איך קבעת שהוא לא עונה על הדרישות? סמי אבו סהיבאן:

  משפטית?

 אני לא מעניין אותי מה כתבו.  עאמר אבו האני:

  לא מעניין אותך מה היועץ המשפטי? אבו סהיבאן: סמי

 בוא לא נכנס לזה.  שרון שטיין:

 אל תכנס לזה.  סמי אבו סהיבאן:

 לא הייתה חפיפה בכלל.  אבל מה יותר חמור? דובר:

 מחשוב.  ال تبعتמערכת  ال في. ... عندك...  :متحدث

 -עלאני מביא את זה כדוגמה בשביל לשים  -רקזה  עאמר אבו האני:

 אבל זאת לא דוגמה ... לקיצונית, לא כולם היו ככה.  סמי אבו סהיבאן:

 ... קיצונית בשביל להעביר...  עאמר אבו האני:

עאמר, שנינו היינו בוועדת קבלת עובדים, בוא נעצור בנקודה  שרון שטיין:

  הזאת, בסדר?

 . عمي يا مستور الطابق خلي :متحدث

 .مستور الطابق خلي :متحدث

 . مشي عامر يا يلا :القريناوي طلال

אתם יודעים מה שאני חושב? אני לא רק אומר את זה, אני  :هاني أبو عامر

 כתבתי את זה גם ... 

 ...  שרון שטיין:

 . فرح فيשרון, רוצים לסיים,  דובר:

 . بدري ما :متحدث

 . فرح في أكيد :متحدث

 ... נכון, גם  שרון שטיין:

 )מדברים ביחד(
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לגבי מדור שכר, מחלקת שכר, הם משקיעים הרבה שעות בחודש  י:עאמר אבו האנ

 -בהקלדה ידנית של נתוני העובדים, וזה מצמצם את הזמן. לא

 אין להם זמן בגלל זה לעשות בקרה. 

 מסכים, מסכים איתך.  ראיד אלקרינאוי:

. بيشتغل ما حاطط، ولا اصبعه حاطط كان ولا صُدُق، بيشتغل ماעובד  ال :متحدث

 . الساعات بيسرق

 אלפי נתונים חודשיים, וזה ממש עיריית ...  :هاني أبو عامر

 אבל זה קצת...  שרון שטיין:

יש להם גם הרשאה להקים את העובד וגם לשנות את הנתונים  עאמר אבו האני:

של השכר, וזה גם לא תקין. כי צריך להפריד בין זה שמקים לבין 

 -זה

 עוד פעם? שרון שטיין:

 להקים, הרשאה להקים, וזה שמקליד את התנאי העסקה.  י:עאמר אבו האנ

 ומקליד את השעות זה צריכים להיות שני גופים שונים.  ראיד אלקרינאוי:

וזה אני לא מרשה לדו"ח בקרה על של גורם אחר בהליך. כל  עאמר אבו האני:

את כל הפעולות  עובדי מחלקת השכר הם בעלי הרשאה לבצע

ואז הם גם נאלצים להזין נתונים של במערכת השכר והנוכחות, 

אנשים שהם קרובים להם, קרובי משפחה, או אפילו לעצמם. אז 

 זה גם בעייתי. 

... יש, אבל אחד מקים  -לא, האחד לא מקים לעצמו, הוא מקים ראיד אלקרינאוי:

 תקין. לשני. שזה גם לא 

 .يعني صحاب :متحدث

 גם לא תקין.  :هاني أبو عامر

ם עולה השאלה איך בכלל נקלט קרוב משפחה, אבל נעזור את וג שרון שטיין:

 זה לדיון אחר )צוחק(. 

... דיווחי הנוכחות נשלחים מדי סוף חודש ידנית לעובדים,  עאמר אבו האני:

לצורך בדיקה והתאמה שלהם. במחלקת שכר נדרשים לבצע 
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מעקב אחר קבלת כל הדיווחים לצורך ביצוע תשלום שכר. וזה 

 ון זמן. מבזבז להם המ

 המווון זמן.  שרון שטיין:

 המון זמן.  עאמר אבו האני:

הטלפוני גם נתקע, לא והניסיון להכניס את המערכת לדיווח  שרון שטיין:

 עובד. וגם נתקע בהתנגדות של העובד. 

 ... מתנגד לזה.  ראיד אלקרינאוי:

 כי אנחנו חדשים.  דובר:

 לא, זה בגיבוי של ההסתדרות.  שרון שטיין:

 וההסתדרות עמדה איתו.  איד אלקרינאוי:ר

 .يخربהסתדרות  ال דובר:

מחתימות שעון סייעות ועוזרות גננות לא  2022נכון לתחילת  :هاني أبو عامر

 נוכחות, אלא דיווח ידני. 

 עד היום.  ראיד אלקרינאוי:

 עד היום.  עאמר אבו האני:

 -ما والله سهل، والباقي غابت، ما ولا غابت انها تقول بس :متحدث

  -לגבי ה :هاني أبو عامر

 בשאר הרשויות הן עושות את זה.  דובר:

 כן, בכל ישראל.  ראיד אלקרינאוי:

 אני לא מבין מה קרה. ...  سامي عندناבכל ישראל, רק  דובר:

אוקי, לגבי ההיעדרויות, לגבי ההיעדרויות, לא מבוצע מעקב  עאמר אבו האני:

פשה ברצף. יתרת ימי חופשה אחרי צאת העובדים לשבעה ימי חו

אני מוכרח להגיד הייתה הקורונה והייתה  –חריגות, זה היה 

 בעיה עם זה. 

 לא, אבל אתה עשית אתה דו"ח לפני.  שרון שטיין:

 לא, לא.  ראיד אלקרינאוי:

לא קיים טופס מותנה המרכז את כלל הנתונים שיש לשלם  עאמר אבו האני:

ת צריכים, מה שעושים בפועל לעובד בגין ... חשבון. זאת אומר
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לוקחים דו"ח נוכחות, ועל גבי זה עושים את החישוב, זה לא 

 תקין. 

 דו"ח חודשי? או שזה בסיום ההעסקה?  שרון שטיין:

 מה? עאמר אבו האני:

 חודשי או בסיום ההעסקה? שרון שטיין:

 בסיום ההעסקה.  עאמר אבו האני:

 ני. סיום העסקה זה משרד חיצו ראיד אלקרינאוי:

הוועדה להערכת שירות לא מבקשת לקבל את המלצת הממונה  עאמר אבו האני:

 הישיר, זהו. 

טוב, סיימנו? חברים, כדי שנתמצת את הדברים, שמענו פה דו"ח  טלאל אלקרינאוי:

, היה אמור לדון בו עוד בשנה שעברה, לא 2022על ביצוע בשנת 

שכבר בוצע  דנו בו בגלל כל מיני נושאים. ואנחנו דנים בדו"ח

בפועל, יש בו ליקויים, אי אפשר להתעלם מהליקויים שנמצאים 

פה בכל אחד מהתחומים. נכון שבכל ארגון יש ליקויים, קורים 

ליקויים, הארגון שעובדה טועה. יש פה טעויות שצריך באמת 

ללמוד מהם, לתקן אותם ולהסיק מהם מסקנות, וועדת תיקון 

 ליקויים. 

  זה צוות. שרון שטיין:

צוות תיקון ליקויים חייב ללמוד את זה. היום יש לנו כבר וועדת  טלאל אלקרינאוי:

ביקורת, אבל הצוות של תיקון ליקויים בכל התחומים, בניהול 

 -התקציב, בניהול עודפים כספיים

 אגב, מי הצוות?  דובר:

דו"ח ביקורת מצלמות האבטחה ונושא רישוי עסקים, וגם נושא  טלאל אלקרינאוי:

לת עובדים, צריך ללמוד את הדברים האלו. אגב לגבי רישוי קב

עסקים רק משפט אחד אני חייב להגיד, אנחנו לא יכולים ללכת 

ביד מה שרוצה משרד הפנים ומה שרוצה משטרת ישראל, לא 

ניפול בפלונטר הזה. היום יש יחידה שנמצאת במשרד הפנים, 
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ינו שעובדת בתיאום עם משטרת ישראל, ואם אנחנו לא הי

 מהעסקים היו נסגרים. זה צריך להיות זהיר.  90%בולמים אותם 

 אולי תקבע סדר עדיפות, ... בזה מטפל, ...  דובר:

מה שעסקים מסוכנים אנחנו לא מתפשרים. אבל אני אתחיל  טלאל אלקרינאוי:

יש ... و ايش، عارف ومانيבית מרחקת  وמכולת  و حلاقלעשות 

לזכור גם שזה חלק מהפרנסה דברים שהם לא מסוכנים. צריך 

שלנו. כי אחרת אנחנו מאיפה נגבה? זה הדברים שבגדול צריך 

ללמוד אותם וצריך להפיק מהם לקחים, ולא לחזור על הטעויות 

האלו. בזה הדו"ח למדנו אותנו. אנחנו נועלים את הישיבה, מי 

שיש לו הערות גם יכול לפנות, הישיבה ננעלה. רק אני רוצה 

לגבי ההחלטה הקודמת שקיבלנו אותה בישיבה, להוסיף משהו 

רק לצורך עדכון, ההחלטה שלנו, ההמלצה שלנו לוועדת משנה 

היא נוגעת לחוקיות ולבית המשפט העליון, וההחלטה בוועדה 

זה המחוזית מאחר ואנחנו גוף וארגון שמחויב לעבוד על פי חוק. 

ן לא קשור בין הסכמים בין משפחות, זה לא מעניין אותנו בי

על פי חוק חייבים לעבוד. תודה רבה.  احنا اما. حُرينמשפחות, הם 

 . فيكو الله بارك

 *** נעילת הישיבה ***


